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Besvarelse af spørgsmål nr. 400 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg 
 
Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 400 (Alm. del), som 
Folketingets Retsudvalg har stillet til justitsministeren den 23. december 
2024. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Karina Dehnhardt Lorentzen 
(SF). 
 
 
 
Peter Hummelgaard 

/ 
Thomas Jørn Rasmussen 

  

   
   
Folketinget  
Retsudvalget 
Christiansborg 
1240 København K 
DK Danmark  
  
   
   
 

 

Dato: 3. februar 2025 
Kontor: Straffuldbyrdelseskontoret 
Sagsbeh: Nikolaj Mielcke Siekstele 
Sagsnr.: 2025-00058 
Dok.: 3568349 

Slotsholmsgade 10
1216 København K.

T +45 7226 8400

www.justitsministeriet.dk
jm@jm.dk

Offentligt
REU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 400

Retsudvalget 2024-25



 

 Side 2/3 

Spørgsmål nr. 400 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 
 

”Vil ministeren redegøre for, hvad han vil gøre for at rette op på 
sundheden i kriminalforsorgen, jf. artiklen ”Europarådet 
kritiserer danske forhold: Bandemedlemmer bidrager til 
forråelse i fængsler”, politiken.dk, den 20. december 2024?” 

 
Svar: 
 
Justitsministeriet har forstået spørgsmålet således, at der spørges til den 
endelige rapport fra Den Europæiske Komité til Forebyggelse af Tortur og 
Umenneskelig eller Nedværdigende Behandling eller Straf (CPT), der blev 
offentliggjort den 12. december 2024. 
 
Regeringen er i gang med at se nærmere på rapportens konklusioner og 
anbefalinger. Regeringen har seks måneder fra rapportens offentliggørelse 
til at besvare rapporten, dvs. senest den 15. maj 2025. Regeringens svar på 
rapporten bliver sendt til CPT, og Folketingets Retsudvalg vil i den 
forbindelse modtage svaret til orientering.  
 
Jeg kan oplyse, at jeg i forlængelse af offentliggørelsen af CPT’s rapport 
den 13. januar 2025 mødtes med repræsentanter fra ekspertkomitéen, hvor 
en række af anbefalingerne i rapporten blev drøftet nærmere, herunder 
udfordringerne med bemanding, som har sammenhæng med en del af 
udfordringerne på sundhedsområdet i kriminalforsorgen.  
 
Som justitsminister er jeg meget opmærksom på de udfordringer, herunder 
manglen på fængselsbetjente, som kriminalforsorgen står over for. Derfor 
arbejder vi i regeringen sammen med forligskredsen bag aftalen om 
kriminalforsorgens økonomi 2023-2025 målrettet med at vende udviklingen 
i antallet af fængselsbetjente gennem initiativer, der både virker til gavn for 
rekruttering og fastholdelse.  
 
En stor del af initiativerne er igangsat som led i flerårsaftalen bag 
kriminalforsorgens økonomi 2023-2025. Fængsels- og transportbetjente får 
således nu løn under hele uddannelsesperioden i modsætning til tidligere, 
hvor de modtog SU i skoleperioden, og så er der åbnet en ny skole for 
fængsels- og transportbetjente og flere pop-up skoler rundt om i landet.  
 
Herudover har regeringen som led i trepartsaftalen sikret et mærkbart lønløft 
til fængselsbetjente, værkmestre og transportbetjente fra foråret 2024.  
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Regeringen vil desuden i løbet af de næste måneder præsentere et udspil til 
en strafreform, hvor det bliver et centralt tema, hvordan vi sikrer den 
tilstrækkelige bemanding i vores fængsler og arrester. 
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